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Geachte collegeleden en raadsleden, 

 
 
Inleiding 

 
In een krantenartikel in de Koerier over de begroting 2018 is de kop: We zijn er voor mensen die hulp 
nodig hebben”. De wethouder financiën geeft aan dat het College de bestaande voorzieningen wil 
stimuleren en waar mogelijk in stand houden. Er wordt ingezet op het vergroten van de eigen kracht en 
inzet van eigen netwerken. Verder wordt er nagegaan of er elders in de gemeente nog mogelijkheden zijn 
om de financiële tekorten weg te werken. Deze inzet van het College leidt er toe dat er in 2018 er een 
sluitende begroting is. 
 
Dit lijkt een mooi resultaat, maar is dat nu wel zo?  
Want er zijn nog steeds tekorten in het sociaal domein en is er een opgave om € 2.000.000 om te buigen. 
Er wordt zelfs voor 2018 een onttrekking uit de reserve van het sociaal domein gedaan van bijna 
anderhalf miljoen euro! Het College zet ook in op andere maatregelen om in de komende jaren de kosten 
beheersbaar te houden, zo wordt onder andere de OZB verhoogt. De voorgenomen maatregelen krijgen 
naar mening van de PvdA nog steeds geen concrete uitwerking en daardoor zijn er en  blijven er 
vraagtekens of de maatregelen het verwachte resultaat op gaan leveren. 
 
De Partij van de Arbeid kan zich niet aan de indruk onttrekken dat “de boekhouding op orde brengen” nog 
steeds het  uitgangspunt is en de boventoon heeft gevoerd om begroting sluitend te maken. De PvdA had 
liever gezien dat het College concrete keuzen had gemaakt om de opgave in het sociale domein uit te 
voeren. Dit wordt nu vooruit geschoven naar een nieuwe raad en een nieuw College. Wat dat betreft gaat l 
de PvdA liever voor “oppakken, aanpakken en doorpakken”, nu en voor de komende jaren! 
 
Hierbij vindt de PvdA het van groot belang te werken aan betrokkenheid en draagvlak vanuit de lokale 
samenleving. Vooral aan het draagvlak en een goede communicatie heeft het afgelopen jaar nog al eens 
ontbroken bij dit College. Te vaak is het afgelopen jaar gebeurd dat inwoners en maatschappelijke 
organisaties tegenover de gemeente hebben gestaan. Vaak het gevolg van geen of slechte 
communicatie. Ook is om die reden, niet altijd het goede debat gevoerd in de raad. 
 
“de kunst van het debat……” 

 

 
 
Een debat is meer dan alleen het uitwisselen van standpunten. In het debat gaat het ook om het 
redeneren: het formuleren van argumenten, gegevens, twijfels, bewijzen, tegenbewijzen, strikvragen, 
verwerpingen naar voren te brengen. Dit alles gericht om mét elkaar te communiceren en te redeneren.  
Het redeneren is niet alleen het hanteren van argumenten, maar wat veel belangrijker is, om het 
vermogen te ontwikkelen om overtuigd te raken door de beste redeneringen, van wie deze dan ook 
afkomstig zijn.  
……en dit betekent redelijk zijn!  
(Fernando Savater, Spaans Filosoof, “De vragen van het leven”) 
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Ter afronding: 

Wij zien ook dat dit College inspanningen doet die steun verdienen van de PvdA. Dat zullen we  
aangeven, maar er zijn zeker onderwerpen die vragen om andere keuzes. Keuzes die gaan over 
verbinden en solidariteit. Dat laatste zal op lokaal niveau nodig zijn, zeker nu er nieuw regeerakkoord ligt 
waar voor de mensen zonder werk en met lage inkomens er weinig in het verschiet ligt.  
 
Onze inbreng en aansporing zijn gekoppeld aan de vier programma’s en hier zullen wij specifiek op de 
voor onze belangrijke thema’s van maatschappelijke participatie, werk en inkomen, zorg en duurzaamheid 
ingaan. 
 
Er wordt veel werk verzet door de ambtelijke organisatie en daar zal ik aan het eind nog mijn dank voor 
uitspreken.  
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Algemeen 

 
Allereerst willen wij onze complimenten uitspreken over de doorontwikkeling van een aantal programma’s 
en de doelenboom. De begroting geeft inzicht in de programma’s, de  te realiseren doelen en de plannen 
voor 2018. Ook vinden wij het goed om te zien dat het monitoren (waar staat je gemeente) is opgenomen 
en er een financieel inzicht wordt gegeven in de kosten van de programma’s. 
 
Wij vinden het goed dat er vanuit programma’s wordt gewerkt en dat dit gekoppeld wordt aan een 
doelenboom met uitwerking naar subdoelen en doelen. Op deze manier kan er gericht gewerkt worden 
aan het realiseren van beoogde maatschappelijke effecten en is het voor de Raad mogelijk om haar 
kaderstellende en controlerende taak uit te voeren. Wel vinden wij dat het opstellen van doelen niet langer 
meer iets moet zijn van alleen de ambtelijke organisatie. Het formuleren van de ambities en de doelen is 
van de Raad, of nog beter van de inwoners in Twenterand.  
 
De PvdA wil voorstellen dat het College met de raad en het betrekken van inwoners verder invulling gaat 
geven aan haar ambities en de te bereiken resultaten. Dit kan bijvoorbeeld door het organiseren van een 
burgerpeiling of een burgerdialoog waarin bestuur en inwoners samen bepalen wat de thema’s zijn die 
van belang zijn en wat de resultaten moeten zijn. Door inwoners van Twenterand hierbij te betrekken 
wordt ook de burgerparticipatie versterkt. Hiervoor is wel nodig dat een begroting leesbaar is voor iedere 
inwoner en dat iedereen begrijpt wat de consequenties zijn van voorstellen.  Want voor een groeiende 
groep Nederlanders is de samenleving te ingewikkeld. Regels, beleidsnota’s en begrotingen zijn vaak te 
ingewikkeld en onbegrijpelijk. “Heldere taal” is nodig om te komen tot dialoog. 
 

Uit de begroting 2018 
 
“Daarin nemen ook de effecten van de klimaatverandering mee en proberen die door het treffen van 
maatregelen af te vlakken tot een aanvaardbaar niveau.” 
 
Wat wordt hier nu bedoeld? 

 
 
Vragen: 

- Is het College bereid om ook een publieksversie van de begroting 2018 te maken en dit ook voor 
de toekomst te doen, voorafgaand aan de behandeling van de begroting? 

 

Het College stelt dat de samenleving verandert en daarmee ook de rol en taak van gemeentelijke 
overheid. Er moet meer samengewerkt worden met inwoners, maatschappelijke organisaties, onderwijs 
en bedrijfsleven. De PvdA herkent deze ontwikkeling en vindt ook dat de rol van de overheid er steeds 
meer een wordt van faciliteren en ondersteunen. Specifieke aandacht moet er dan zijn voor de kwetsbare 
burgers in het participeren en meedoen in de samenleving. 
 
Als het gaat om de zoekrichtingen voor besparingen heeft de PvdA de volgende opmerkingen en 
kanttekeningen: 

- Allereerst steunen wij de keuze om als gemeente breed te kijken naar het realiseren van 
kostenbesparingen en de budgettaire neutraliteit los te laten. 

- De PvdA kan zich vinden in gekozen zoekrichtingen maar vindt wel dat dit nog concreter gemaakt 
moet worden en gekoppeld moet worden aan de programma’s. Deze verbinding wordt nu nog 
gemist.  

 Voorzieningen 

De PvdA steunt het voorstel om eerst de discussie te voeren over wat wordt verstaan onder een 
basisniveau en hoe hier invulling aan wordt gegeven. Daarna volgt pas de discussie over het 
efficiënter en effectiever werken. Om die reden vindt de PvdA dat hier vooralsnog geen 
bezuinigingen kunnen plaats vinden 
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 Renderende en vitale netwerken 

Hier liggen mogelijkheden in het aangaan van samenwerking met andere maatschappelijke 
organisaties, waaronder verdere ontwikkeling van SOWECO. De PvdA is wel benieuwd naar de 
verdere uitwerking en onderbouwing van de middelen (€ 450.000 in 2021) die als maatregel 
worden gerealiseerd. 
De PvdA vraat zicht af hoe reëel de inkomsten opgave van € 50.000 is voor verhuur aan externe 
partijen. Zeker gezien de leegstand en wellicht goedkopere mogelijkheden om te huren in 
Twenterand.  
 

 Eigen kracht 

De PvdA heeft grote vraagtekens bij de verwachting van de besparingen die door te treffen 
maatregelen worden verwacht. Voor 2018 wordt al verwacht dat dit een besparing gaat op leveren 
van € 250.000 en daarna jaarlijs met € 500.000. Op dit moment zien wij in de begroting geen 
concrete voorstellen hoe deze besparingen worden gerealiseerd.  Want dit zelfde College wil 
investeren in het “voorveld”  en de basisvoorzieningen overeind houden. 
 

 Financiële en organisatorische mogelijkheden benutten 

Het College geeft aan dat hier vanwege natuurlijke uitstroom binnen de organisatie van personeel 
een besparing ontstaat van € 100.000 oplopend naar € 400.000 in 2021. De PvdA wil graag van 
het College weten wat dit betekent voor de uitvoering van taken en de werkdruk van de 
medewerkers van de gemeente Twenterand.. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 

6 
 

1. Programma Veilig Leefklimaat 

 
De  Agenda duurzaam Twenterand is volgens de PvdA het instrument om als gemeente breed, met 
inwoners, bedrijfsleven en maatschappelijke organisaties aan de slag te gaan met duurzaamheid. De 
PvdA steunt het voornemen van het College om dit op te pakken in dialoog met de samenleving. Ook de 
raad moet hierin een actieve rol hebben.  Er is nu een start gemaakt met een communicatie traject waarbij 
bestuur, raad, maatschappelijke organisaties, bedrijven en inwoners betrokken zijn. Dit is een goede start. 
Het echter van belang om het onderwerp blijvend op de agenda te houden. 
 
De PvdA vindt de inzet van de wooncoaches een goed voorbeeld van hoe inwoners in Twenterand 
ondersteund kunnen worden bij het realiseren van energie besparende maatregelen in de woning. De 
PvdA vraagt aan het College om dit blijven stimuleren en te ondersteunen. 
 
De gemeente Twenterand zal in het realiseren van de doelen voor duurzaamheid een voorbeeld functie 
moeten hebben. Een van de mogelijkheden hiervoor is om te ontwikkelen beleid en raadsvoorstellen te 
toetsen aan de mate van duurzaamheid.  De PvdA wil voorstellen om dit als criterium op te nemen in de n 
de raadsvoorstellen. 
 
Vragen 

- Op welke manier wil het College er voor zorgen dat het thema duurzaamheid blijvend op de 
agenda komt te staan. Zijn hier in de begroting ook middelen voor vrij gemaakt? 

- Is het College bereid om in de raadsvoorstellen de toets van duurzaamheid op te nemen? 
 
 

Duurzaamheid: documentaire over duurzaamheid: Thomas Rau 
 
De PvdA vindt duurzaamheid een van de kernthema’s voor de komende jaren. Hoe kunnen we met 
elkaar er voor zorgen dat we energie neutraal worden, er voor zorgen dat steeds minder fossiele  
brandstoffen gebruiken, duurzaam de agrarische gronden gebruiken en duurzaam met gebruiksgoederen 
om gaan.  
 
In een documentaire van Tegenlicht vertelt architect Thomas Rau ons hier meer over…… 
 
https://www.youtube.com/watch?v=aoQoz9tkz6Q 
 
De PvdA vraagt het College om kennis te nemen van de voorstellen van Thomas Rau over 
duurzaamheid en haar voordeel daar mee te doen! 
 

 
De gemeente Twenterand kent binnen haar gemeentegrenzen een uniek natuurgebied:  
“De Engbertsdijksvenen”. Een vaak nog onbekend en onderschat natuurgebied. De Engbertsdijksvenen 
maakt onderdeel uit van Natura 2000. In 2016 is het beheerplan vastgesteld door het ministerie 
Economische Zaken en de Provincie Overijssel. De PvdA vindt dat de uitvoering van het beheerplan nu 
voortvarend opgepakt moet worden en dat er uitvoering gegeven moet worden aan de maatregelen die 
opgenomen zijn in het beheerplan. De PvdA onderschrijft dat dit zorgvuldig moet gebeuren met alle 
betrokkenen en dan gaat het niet alleen om agrariërs en omwonenden van de Engbertsdijksvenen maar 
ook om gebruikers en natuurorganisaties. Dit proces loopt nu vraagt om ruimte om te komen tot een 
gedragen plan. De PvdA maakt zich hierbij wel zorgen om de duur van het tijdspad. Want het mag niet zo 
zijn dat het komt tot afstel van de te nemen maatregelen! 
 
Bij de behandeling van de kadernota 2018 heeft de PvdA een motie ingediend om in te zetten op het eco -
toerisme en de kansen en mogelijkheden van de Engbertsdijksvenen. In de begroting zien we dat hier 
geen uitwerking van en is het zelfs “stil”. 
 
Vragen: 

- Kan het College aangeven op welke manier ze uitvoering gaat geven aan de motie die ingediend 
is door de PvdA en die gesteund is door een ruime meerderheid in de raad? 

https://www.youtube.com/watch?v=aoQoz9tkz6Q
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Twenterand wil een veilige gemeente zijn met een belangrijke opgaven als het gaat om de uitvoering van 
de APV, de aanpak van alcoholgebruik onder minderjarigen en de aanpak van drugscriminaliteit. Ook 
handhaven en toezicht bij evenementen wordt als belangrijke taak genoemd. Hierbij wordt aangegeven 
dat er meer ambtelijke capaciteit nodig is. In de begroting zien we hiervoor geen voorstellen. 
 
Overigens vindt de PvdA dat handhaving hand in hand gaat met , preventie, voorlichting en goede 
aanvragen voor evenementen. 
 
Vragen: 

- Is er een sprake van onvoldoende capaciteit ten aanzien van handhaving en zo, ja waar is er 
sprake van ondercapaciteit? 

- Komt het College nog met voorstellen voor aanvullende capaciteit voor handhaving? 
 
De PvdA is verheugd om te lezen dat de gemeente Twenterand zich proactief inzet op het versneld 
realiseren van het saneren van de asbestdaken.  
 

2. Aantrekkelijke gemeente 

 
In dit programma komen verschillende aspecten aan de orde: van ruimtelijke ontwikkeling tot 
economische zaken tot toerisme en cultuur en sport. De rollen van de overheid en burgers veranderen. 
Steeds meer wordt er een beroep gedaan op eigen initiatief en zelfredzaamheid. De PvdA herkent en 
erkent deze ontwikkelingen. Het is een proces waarin de gemeente een rol heeft van regisseren en 
faciliteren. Van groot belang is dan: het zorgen voor draagvlak bij de inwoners en betrokken organisaties. 
 
De doelenboom over de economische structuur die werkgelegenheid en leefbaarheid versterkt is erg 
gericht op ondernemers. Het stimuleren van werkgelegenheid, in het bijzonder voor mensen met een 
grote afstand tot arbeidsmarkt, is nu een afgeleide.  Bij de activiteiten gaat het niet verder dan het 
voornemen om duurzame werkgelegenheid te creëren en wordt aangesloten op de Agenda voor Twente. 
De PvdA vindt dit te weinig, juist nu de economie aantrekt en er kansen liggen om te investeren in het 
versterken van de werkgelegenheid en mensen die nu geen werk hebben. 
 
Vragen: 

- Wat gaat het College nu concreet doen aan het stimuleren van de werkgelegenheid in 
Twenterand? 

 
Het afgelopen jaar is de ASV vastgesteld en is er naar aanleiding van een motie van de PvdA ook een 
innovatiefonds ingesteld om maatschappelijke organisaties te stimuleren om binnen het sociale domein 
met vernieuwde activiteiten te komen die een bijdrage leveren aan de transformatie. 
 
Vragen: 

- Wat is de stand van zaken bij het opstellen van de innovatieregeling en is deze beschikbaar vanaf 
1-1-2018? 

 
Het College stelt verder dat ze een sportvisie gaat ontwikkelen. De sportvisie wordt in de 2

e
 helft van 2017 

vastgesteld. In de begroting staat dat bij het vaststellen van de visie een bijbehorende 
programmabegroting wordt meegenomen. Betekent dat er extra middelen begroot worden? 
 
Vragen: 

- Kan het College aangegeven wanneer de sportvisie aan de Raad wordt voorgelegd en of extra 
middelen beschikbaar moeten worden gesteld? 
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Het College van B en W stelt dat er een aanbod van activiteiten en voorzieningen moet zijn voor senioren 
en mensen met een beperking, gericht op meedoen en participatie. Naar mening van de PvdA gaat dit 
verder, zeker nu het verdrag van de VN over de Toegankelijkheid is geratificeerd door de 2

e
 Kamer.  

De PvdA heeft bij de kadernota 2017 hiervoor een motie ingediend en gevraagd om voor 1 juni 2017 een 
onderzoek te doen naar de toegankelijkheid in Twenterand en de mogelijkheden om dit te verbeteren 
waar dit nodig is. Het College heeft inmiddels laten weten dat de uitkomsten van dit onderzoek er nog niet 
zijn en dat deze pas beschikbaar zouden komen in het najaar 2017. De uitkomsten van het onderzoek zijn 
nog steeds niet beschikbaar. De PvdA vindt dit teleurstellend, juist omdat het gaat om participatie van 
kwetsbare doelgroepen in de samenleving en die te verbeteren. 
. 
Vragen: 

- De PvdA vraagt aan het College om nog voor de behandeling van de begroting 2018 met de 
uitkomsten van het onderzoek naar toegankelijkheid naar de Raad te komen, met eventuele 
voorstellen voor uitvoering tot versterking en verbetering in de gemeente Twenterand. 

 
3. Maatschappelijke ontwikkeling en zelfredzaamheid 

 

In de begroting 2018 wordt ruim aandacht aan dit programma besteed. Niet verwonderlijk omdat het hier 
gaat om een belangrijk programma. Het treft alle inwoners van Twenterand en het gaat om zorg en 
ondersteuning van kwetsbare burgers. Daarnaast liggen hier belangrijke taken voor de gemeente als het 
om het brede sociale domein van Jeugdhulp, WMO en Participatie.  
 
Sinds 2015 is de gemeente verantwoordelijk voor het brede sociale domein en er is hier veel werk verzet 
voor de inrichting van de WMO, de Jeugd en de Participatiewet. Kern is dat burgers zoveel mogelijk 
zelfstandig kunnen participeren uitgaande van eigen kracht en met ondersteuning van de directe 
omgeving. In de begroting wordt hier dan ook uitgebreid op ingegaan en dit nodigt ook uit tot uitvoerige en 
inhoudelijke reactie vanuit de PvdA. We zullen ons echter beperken tot een aantal zaken die opvallen en 
punten die voor de PvdA van belang zijn. 
 
Het College spreekt in de kadernota 2018 over een grote opgave voor het sociale domein en dat er nog 
grote stappen moeten worden gezet om de transformatie verder vorm te geven. Er ligt hier een opgave 
om voor de komende 4 jaar voor € 2.000.000 aan middelen te vinden, die moeten bijdragen om de 
tekorten weg te werken. Het College schets hierbij in de doelenboom van de transformatie Sociaal 
Domein hoe ze dit wil realiseren. De PvdA onderschrijft het kader en de richting van eigen kracht, inzetten 
van de eigen netwerken en herstructurering van het voorliggende veld. Echter het is nog erg abstract, 
want wat betekent nu “eigen kracht” en “inzetten van eigen netwerken”? Voor de PvdA is het hierbij van 
belang om gebruik te maken van de 1

ste
 lijn en hierin ook te investeren.  Soms gaan de kosten dan ook 

voor de baten. De PvdA is er van overtuigd dat er tijd nodig is om de kanteling te maken en dat het 
College niet kan (moet) verwachten dat nu al besparingen gerealiseerd kunnen worden. De PvdA vraagt 
aan het College om inzicht te geven in verdere onderbouwing van de realisatie van de transformatie en 
waar geïnvesteerd wordt en waar de besparingen verwacht worden. 
 
Vraag: 

- Kan het College de raad meer inzicht geven in een financiële onderbouwing van de transformatie 
in het sociale domein?  

 
Voor de PvdA zijn er in dit programma tal van punten van belang omdat het gaat om ondersteuning van 
kwetsbare burgers die ondersteuning nodig hebben om zelfstandig te participeren in de samenleving. De 
PvdA wil hier een aantal zaken noemen waarvoor ze aandacht wil vragen, het gaat dan om: 

- Statushouders en inburgering 
- Startkwalificatie en aansluiting onderwijs - arbeidsmarkt 
- Beschut werken 
- Minimabeleid,armoedebeleid en schuldhulpverlening 
-  Laaggeletterdheid 
- Jeugdzorg 
- Zorg en ondersteuning 
- gezondheid 
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Statushouders en inburgering 

In de begroting voor 2018 wordt aangegeven extra in te zetten op de inburgering en is er de pilot “Nieuwe 
Twenteranders”. Hierbij is expliciet aandacht voor werk en het verhogen van het taalniveau. De PvdA 
vindt dit van groot belang omdat uit onderzoek is gebleken dat een nieuwkomer / vluchteling gemiddeld 8 
jaar in bijstand zit voordat hij/zij werk heeft. De PvdA vindt dit veel te lang en wil dat er extra ingezet wordt 
op het verkrijgen van betaald werk. De PvdA pleit hierbij om nauw samen te werken met buurtgemeenten 
en gebruik te maken van SOWECO. 
De PvdA vindt dit punt extra van belang omdat het nieuwe kabinet voornemens heeft om enerzijds 
gemeente weer een belangrijke taak te geven in de inburgering en anderzijds de  vluchtelingen en 
nieuwkomers het recht op o.a. bijstand en andere ondersteuning de eerste twee jaar te ontzeggen. Dit 
vraagt om hier nu al op te anticiperen.   
 
Vragen: 

- Welke initiatieven neemt het College om actief vluchtelingen te laten inburgeren en zo snel 
mogelijk toe te leiden naar vrijwilligerswerk en betaald werk? 

- Is het College bereid om met buurtgemeenten te komen tot een “offensief voor inburgering en 
werk”? 

 
Startkwalificatie en aansluiting onderwijs – arbeidsmarkt. 

Nog steeds zijn er jongeren die school verlaten zonder een startkwalificatie en een beroep doen op een 
uitkering. De PvdA maakt zich hier zorgen over, omdat dit jongeren zijn die geen of nauwelijks kans 
hebben op de arbeidsmarkt, zeker niet op de langere termijn. De PvdA vindt dat er dan ook geïnvesteerd 
moet worden in de aansluiting tussen onderwijs en arbeidsmarkt, zeker daar waar het gaat om het 
praktijkonderwijs.  De PvdA is verheugd om te zien dat hier volop aandacht is in de regio Twente in het 
project de “Twentse Belofte”.  Daarbinnen vraagt de PvdA om inzet op preventie, te zorgen dat 
“kwetsbare” jongeren tijdig worden opgepakt en ondersteund worden naar duurzame uitstroom naar 
arbeid. Partij van de Arbeid vraagt hierbij nog wel aandacht voor de groep vanaf 23 jaar tot 30 jaar. Want 
juist binnen deze groep leidt werkloosheid tot langdurige werkloosheid, zeker als er geen sprake is van 
een startkwalificatie.  
 
Beschut werken 

In 2018 ligt er een belangrijke opgave voor de gemeente als het gaat om het realiseren van beschut 
werken. Het gaat dan om mensen die niet in staat zijn om op reguliere manier zelfstandig werk te vinden 
en die kunnen werken in een beschutte omgeving met aangepaste omgeving. De PvdA vindt het van 
belang dat de gemeente Twenterand deze groep voldoende mogelijkheden biedt om aan de slag te gaan 
binnen beschut werken. De gemeente Twenterand moet hierin niet alleen afwachten op rijksbeleid maar 
moet nu al in de regio en samen met SOWECO hier initiatieven in nemen. 
 
Vragen: 

- Wat is de stand zaken met betrekking tot de ontwikkeling van de Maatschappelijke Onderneming 
vanuit SOWECO? 
 

Minimabeleid, armoede beleid en schuldhulpverlening 

De PvdA maakt zich zorgen om de houdbaarheid van het minimabeleid. Het aantal mensen dat een 
uitkering heeft is het afgelopen jaar toegenomen en daarmee is de verwachting dat ook er groter beroep 
zal worden gedaan op het minimabeleid. Ondanks de economische groei en vooruitgang is dit niet 
merkbaar en zichtbaar voor mensen met een uitkering. Deze groepen mensen zitten steeds langer in de 
uitkering en profiteren niet van de economische groei. De PvdA vindt het daarom van belang om bij de 
evaluatie van het minimabeleid in 2018 na te gaan of de huidige instrumenten van het minimabeleid 
voldoende toereikend zijn en bijdragen tot participatie van de mensen met een uitkering en een laag 
inkomen.  
 
De PvdA heeft gepleit voor het volledig benutten van de Klijnsma gelden voor het bestrijden van de 
armoede onder kinderen met als doel kinderen te laten participeren in de samenleving.  De PvdA is 
benieuwd of de beschikbare middelen in 2018 volledig hiervoor worden ingezet. 
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Het College stelt in de begroting dat het beleid voor schuldhulpverlening zal worden geëvalueerd en er 
een nieuw beleidsplan wordt gemaakt. Voor de PvdA geldt dat het niet moet gaan om beleid op papier 
maar om actie. Nog te veel mensen hebben schulden (in aantal gevallen worden die veroorzaakt door de 
overheid zelf!!!) en komen hier moeilijk uit. Het vraagt wellicht om een andere aanpak waarbij mensen met 
schulden worden ondersteund met het bieden van een perspectief zonder de stress van schulden. In een 
aantal gemeenten, waaronder de gemeente Hardenberg, wordt hiermee geëxperimenteerd.  
 
 

De PvdA wil graag bijgaande artikelen onder de aandacht brengen van het College als het gaat 
om armoede en schuldhulpverlening: 
 
 
De correspondent over:  waarom arme mensen domen dingen doen 
 
https://decorrespondent.nl/511/waarom-arme-mensen-domme-dingen-doen/19645395-f6c9a0bd 
 
 
Gemeente Deventer over: waarom arme mensen domme dingen doen 
http://bit.ly/2gj9W6Q 
 

 
De PvdA wil dat het College extra gaat inzetten op armoede bestrijding en schuldhulpverlening. De 
plannen van het nieuwe kabinet laten zien dat vooral de groepen mensen met een (langdurige) uitkering 
(bijstand en alleen een AOW) er nauwelijks op vooruit gaan. Dit vraagt om inzet en ondersteuning op 
lokaal niveau!. 
 

- In de 1
e
 notitie plan aanpak extra gelden armoedebestrijding onder kinderen staan de 

maatregelen om armoede onder kinderen tegen te gaan. Hiervoor is € 157.184 beschikbaar in 
201). Wat is hiervan tot nu toe besteed? Is dit zelfde bedrag ook voor 2018 beschikbaar?   

- Het College geeft aan dat deze middelen worden opgenomen binnen het totaal van de 
beschikbare middelen voor het minimabeleid. Kan het College dan wel inzichtelijk maken dat deze 
middelen in zijn totaliteit worden besteed voor armoedebestrijding onder kinderen? 

- Kan het College aangeven wanneer in 2018 het armoedebeleid en schuldhulpverlening wordt 
geëvalueerd? 

- Kan het College aangegeven of zij vindt dat de beschikbare middelen voor het armoedebeleid 
toereikend zijn en op grond waarvan? 

 
Laaggeletterdheid 

Voor de PvdA is laaggeletterdheid een belangrijk onderwerp. In de gemeente Twenterand zijn naar 
schatting 3.500 inwoners die moeite hebben met lezen en schrijven. Dat heeft een grote impact op het 
dagelijks leven van deze mensen. De PvdA vindt dat er blijvend geïnvesteerd moet worden in 
taalcursussen die in de gemeente Twenterand worden uitgevoerd. De PvdA is blij dat het College de door 
de PvdA ingediende motie voortvarend heeft opgepakt en er nu een nieuw actieplan voorligt.  
 
Jeugdzorg 

In de jeugdzorg doen zich grote vraagstukken voor, vooral als het gaat om hulpverleningstrajecten en de 
jeugdpsychiatrie. Als PvdA zien wij hier ook nog mogelijkheden tot verlaging van de kosten door minder 
op te schalen en eerder af te schalen. Hier zal op geïnvesteerd moeten worden niet alleen door de 
gemeenten maar ook door de betrokken maatschappelijke organisaties. De PvdA is dan ook verheugd om 
te zien dat het College wil inzetten op hoe voorliggende veld versterkt kan worden en dat er in elke kern 
voldoende vrij toegankelijke voorzieningen beschikbaar zijn. 
 
 
 
 
 

https://decorrespondent.nl/511/waarom-arme-mensen-domme-dingen-doen/19645395-f6c9a0bd
http://bit.ly/2gj9W6Q
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Gezondheid 

Actief meedoen in de samenleving gaat beter als je gezond en fit bent. Bewegen en gezonde voeding is 
van belang. De PvdA is blij om te zien dat het College inzet op een verdere uitrol van “Lang Gezond 
Twenterand”.  
De PvdA wil ook graag zien dat er meer aandacht komt voor gezonde voeding in de school- en sport 
kantines. Want het kan toch niet zo zijn dat enerzijds er actief gesport wordt en nadien er een “vette hap” 
wordt geserveerd in de kantine. Op zijn minst zou er een gevarieerd aanbod moeten zijn in de sport- en 
schoolkantines. In het bijzonder geldt dit voor de schoolkantines.  
Overigens zou de gemeente Twenterand hier zelf ook al het voorbeeld in kunnen geven door in de 
personeelskantine te zorgen voor een gevarieerd en gezonde aanbod van voeding en na de 
raadsvergadering alleen nog “gezonde” en ”verantwoorde” hapjes te serveren. 
 
Vraag: 

- Is het College al in overleg met scholen in Twenterand over het aanbod van voeding in de 
kantines en bijvoorbeeld  te kijken naar het verwijderen van frisdrank en snoepautomaten?  

- Wil het College met de sportclubs in Twenterand in overleg gaan over het aanbod van voeding in 
de sportkantines en te kijken naar gevarieerd en gezond aanbod van voeding? 

 
Zorg en ondersteuning 

Bij de begrotingsbehandeling 2016  is door de raad op initiatief van het CDA en met ondersteuning van de 
PvdA een motie aangenomen om financieel inzichtelijk te maken wat de consequenties zijn van het 
verlagen van de eigen bijdrage voor het gebruik van de WMO, mede om de laagste inkomens te 
ondersteunen en vermijden zorg om financiële redenen te voorkomen. 
Het College geeft in de raadsbrief, 18 juli 2017, aan het huidige beleid ongewijzigd te willen laten op grond 
dat er onvoldoende signalen zijn die tot een aanpassing of verlaging van de eigen bijdrage moeten leiden. 
Bovendien stelt het College leidt het tot toename van de kosten, extra administratie en onrust. De PvdA 
vindt dat met dit antwoord onvoldoende wordt tegemoet gekomen aan de vraag en opdracht van de motie 
en vraagt daarom nogmaals aan het College om inzicht te geven in de financiële consequenties van een 
verlaging / aanpassing van de eigen bijdrage voor de WMO (zoals ook gevraagd is in de motie van 15-11-
2016). 
 
Vraag:  

- Wil het College alsnog de vragen die gesteld zijn in de motie van het CDA van 15-11-2016 om 
financieel inzichtelijk te maken aan het verlagen van de eigen bijdrage voor de WMO, 
beantwoorden? 
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Het College verwacht de komende jaren forse tekorten in het sociaal domein. De PvdA is het met het 
College eens dat hierbij goed gekeken moet worden naar de kosten kant en daarbij ondersteund de PvdA 
de keuze van het loslaten van de budgettaire neutraliteit. 
 
Het College geeft aan dat voor de gemeente Twenterand als nadeel gemeente het tekort disproportioneel  
is en dan er doorgegaan moet worden om samen met de andere Twentse gemeenten richting Rijk te gaan 
lobbyen. Tot nu toe heeft dit nog niet veel opgeleverd en het is maar de vraag of het nieuwe kabinet van 
CDA, ChristenUnie, VVD en D’66 meer middelen beschikbaar zullen stellen. Misschien is het dan wel nu 
tijd om de wethouder te vragen om toch eens met de “caravan” richting Den Haag te gaan. Wellicht kan 
vergezeld worden met  de collega raadsleden van de  toekomstige regeringspartijen. 
 
 

 
 
“op weg naar Den Haag met de caravan” 
 
 

4. Klantgerichte organisatie en bestuur 

 
In het programma Klantgerichte organisatie wordt gewerkt aan het fundament van de organisatie. De inzet 
komt erop neer dat de gemeente Twenterand als goed werkgever er voor zorgt dat medewerkers goed 
gefaciliteerd worden om tijdig en adequaat in te kunnen spelen op ontwikkelingen in de samenleving. Het 
College kiest voor een kerngerichte organisatie waarbij het uitgangspunt is om met wat minimaal nodig is 
het werk goed te kunnen doen. Maar wat is hier nu precies de betekenis van en wat zijn de gevolgen voor 
medewerkers en voor de inwoners? 
De Partij van de Arbeid maakt zich hier zorgen over, want het lijkt bijna dat het komen tot een 
kernorganisatie en het uitvoeren van taken met minimale middelen (personeel en financiën) een doel op 
zichzelf aan het worden is. Nu al horen en zien wij ontwikkelingen dat er een hoge werkdruk is bij 
werknemers binnen de gemeentelijke organisatie en zien we ontwikkelingen waarbij er een grotere 
flexibele schil is en een verhoogde instroom en uitstroom van werknemers. Dit komt niet ten goede aan 
dienstverlening naar de inwoners van Twenterand.  
 
Vraag: 

- Kan het College inzicht geven in de realisatie van de besparing van de personele kosten en 
aangeven waar deze besparing gerealiseerd worden?  

- Wat gaat de inwoner van Twenterand hiervan merken? 
- Hoe verhoudt zich dit met de wensen op andere plaatsen in deze begroting met wensen tot 

uitbreiding van capaciteit (handhaving en communicatie)? 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwikmfPI7uDWAhUBPVAKHYq_B_kQjRwIBw&url=https://nl.dreamstime.com/stock-illustratie-auto-en-caravan-image43241430&psig=AOvVaw0jgX3pKMmaluNzQIrLkszo&ust=1507546520828232
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Benutten onbenutte belastingcapaciteit 
Het college stelt voor om de OZB te laten stijgen. Voor woningen betekent dit een meer opbrengst van  
€ 66.000 en voor niet-woningen € 34.000. Samen € 100.000 wat een bijdrage levert aan de taakstelling 
van de besparing van € 500.000 binnen de zoekrichting financiële en organisatorische mogelijkheden. De 
PvdA heeft niet direct bezwaren tegen de verhoging van de OZB, als dit er mee toe bijdraagt dat de 
tekorten in het Sociaal Domein worden opgevangen. Of nog beter er toe bijdragen dat voorzieningen in 
stand worden gehouden en de zorg betaal blijft. 
 
In die zin stond er eind september een boeiend artikel in de Roskam 
 

 
Artikel Roskam – 29 september 
de Republiek, lokale zorg verdient minder bureaucratie en meer belasting 
“De tweede mogelijkheid om tekorten in te dammen, het verhogen der inkomsten van de gemeenten, doe 
je door bij het vaststellen van de gemeentebegroting de lokale lasten te verhogen met een percentage 
dat nodig is om zorg op (de gewenste) maat te verlenen. Omdat veel 'burgers' in hun familie, buurt of op 
het werk wel iemand kennen die of zwak van lijf en leden is, of fysiek danwel psychisch ziek of  een 
handicap heeft óf mantelzorg verleent, zullen die 'burgers' zo'n lastenverhoging graag betalen. OZB  
betekent immers Onze Zorg Betaalbaar.” 
 
http://www.roskam.nl/home/nieuws/3602-de-republiek-lokale-zorg-verdient-minder-bureaucratie-en-meer-
belasting.html 

 
 
Communicatie staat centraal in dit programma en verschillende vormen van burgerparticipatie staan 
daarbij centraal. De PvdA mist in de kadernota, een manier waarop het College hier structureel invulling 
aan wil geven. Daar waar nu de lokale overheid steeds meer taken en verantwoordelijkheden krijgt en 
burgers steeds meer aangesproken worden op de eigen verantwoordelijkheid, is het belang om vanuit het 
lokale bestuur te werken aan betrokkenheid en draagvlak. Het College noemt dit in de begroting: 
“Gemeentehuis uit, samenleving in”. Het College wil steeds meer herkenbaar en bereikbaar zijn in de 
verschillende kernen van Twenterand. Al eerder in deze 1

ste
 termijn heeft de PvdA al aangegeven dat 

hiervoor nodig is om te communiceren in “heldere taal”. Daarnaast wil de PvdA hier nogmaals 
benadrukken dat communicatie niet alleen om zenden gaat maar ook om ontvangen en dus luisteren! 
 
De PvdA blijft verder aandacht vragen voor de verdere digitalisering van de samenleving en wat dit tot 
gevolg heeft voor mensen die niet voldoende digitaal vaardig zijn (denk bijvoorbeeld aan ouderen). De 
PvdA pleit daarom voor aandacht binnen het onderwijs en cursusaanbod voor digitale vaardigheden. 
Daarnaast vraagt de PvdA aan het College aandacht voor de manier waarop ze haar digitale 
dienstverlening aanbiedt en op welke manier ze burgers wil bereiken die niet voldoende digitaal vaardig 
zijn. 
 
Vraag: 

- In de begroting staat bij wat we gaan doen: “De tijd zal uitwijzen of dit bestaande budgetten 
mogelijk is of dat er op den duur financiële ruimte voor gecreëerd moet worden”. Gaan de 
activiteiten nu wel of niet gerealiseerd worden binnen de bestaande budgetten? 

 
Als het gaat om de gemeenteraadsverkiezingen vindt de PvdA het positief dat het College het initiatief 
heeft genomen om in samenspraak met lokale politieke partijen te werken aan de opkomstbevordering. 
De PvdA vraagt aan het College om hier mee door te gaan, tot aan de verkiezingen op 18 maart 2018. De 
PvdA roept alle partijen die deelnemen aan de verkiezingen op om (samen) te werken aan een zo groot 
mogelijke opkomst bij de gemeenteraadsverkiezingen in maart 2018. 
 
 
 
 
 

http://www.roskam.nl/home/nieuws/3602-de-republiek-lokale-zorg-verdient-minder-bureaucratie-en-meer-belasting.html
http://www.roskam.nl/home/nieuws/3602-de-republiek-lokale-zorg-verdient-minder-bureaucratie-en-meer-belasting.html
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Afrondend 

Er is en wordt veel werk verzet in het gemeentehuis door de ambtelijke organisatie. Niet alleen op terrein 
van de transities, dienstverlening, leefbaarheid maar op vele andere terreinen. Ze worden niet altijd 
genoemd, maar mogen niet onopgemerkt blijven. De ambtelijke organisatie verdient daarvoor de 
complimenten. Als raad laten we dit niet altijd zien en hebben vaak kritiek. Daarom nu toch ook een keer 
onze dank voor het vele werk dat verzet wordt. 
 
 
Vriendelijke groet, 
 
 
Stephan Reusken 
Fractievoorzitter PvdA Twenterand 
16 oktober 2017 


